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   توپ و تور

    کارت زرد

 جدال سخت مشهدی ها
 با شهرستان های مدعی

محمد مهدیزاده

مرحله نهایی مسابقات والیبال ليگ برتر باشگاه های خراسان 

که در دو شهرستان سبزوار و رشتخوار برگزار شد درنهایت چهار 

تیم با کسب بیشترین امتیاز و پیروزی راهی مرحله پایانی شدند. 

در سبزوار دو تیم فراز سبزوار و شهرداری مشهد بااقتدار صعود 

 کردند و در رشتخوار تیم های بردسکن و فرهنگ طرقبه با غلبه

 بر تمام مدعیان صعود کردند.

بدین ترتیب جدال بین دوتیم مشهد و شهرستان ها بسیار دیدنی 

خواهد بود با این تفاوت که شهرداری مشهد و فرهنگ طرقبه با 

داشتن بازیکنان و مربیان بنام می توانند مدعی قهرمانی باشند 

اما نباید تیم های سبزواروبردسکن را دست کم گرفت این دوتیم 

اگرچه شهرستانی هستند.اما نشان دادند که می توانند حریفان 

سرسختی برای مشهدی ها باشند .

مرحله پایانی در حالی برگزار خواهد شد که دیگر تیم های مدعی 

مشهد شهرستان ها که دور مقدماتی را بسیار خوبی شروع کرده 

بودند  نتوانستند تا پایان دوام بیاورند و مغلوب دیگر تیم های 

شهرستانی و مشهد شدند و از صعود بازماندند.

مرحله پایانی قراراست در مشهد برگزار شود ولی به نظرمی رسد 

 جدال مشهدی ها با شهرستانی ها تمام فعالیت هیات استان و داوران

 و کمیته مسابقات را در طول یک سال محک خواهندزد واگرمشکلی 

درنحوه قضاوت پیش نیاید به نظرمی رسد والیبال خراسان سال 

خوبی را پشت سر بگذارد به ویژه اینکه نیان الکترونیک در لیگ برتر 

کشور برای والیبال خراسان و هیات استان آبروداری کرده است.

قهرمانی شنای بانوان خراسان در مسابقات کوتاه کشور

نخست ورزشی : شنای خراسان با حمایت بخش خصوصی 

همچنان حرف اول را می زند.

تیم فوتبال نونهالان آکادمی خداداد و درخشش در لیگ 
برتر کشور

نخست ورزشی: هرکجا نام خداداد در ورزش باشد خدا 

هم با آن هاست.

چاپ کتاب خداداد عزیزی هستی ستاره بی تکرار فوتبال 
ایران 

نخست ورزشی :ورزش خراسان ستارگان بزرگی به جهان 

معرفی کرده است خداداد حماسه دیگری آفرید.
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علی عبداحد

درحالی که به مناسبت نیمه شعبان و 

میلاد  امام زمان )عج( سراسر کشور غرق 

در نشاط و سرور بود ، سالن بسکتبال 

مرحوم علی حمیدی واقع در آسایشگاه 

معلولین شهید فیاض بخش مشهد و 

به دوراز تمام منییت ها و یدک کشیدن 

عناوین کذایی ، در جشن و مراسمی 

باشکوه و محفلی ورزشی ، عاطفی و 

به یادماندنی، از قهرمانان بسکتبال با 

ویلچر بانوان و آقایان توسط جمعی از 

بزرگان بسکتبال ، اساتید دانشگاه و 

پزشکان و ... با اهدای جوایز نقدی از 

سوی علاقه مندان بسکتبال و خیرین 

حاضر در سالن ، تجلیل و تقدیر به 

عمل آمد تا شاید بتوان از این قهرمانان 

واقعی توپ وزندگی که رکورددار فعل 

خواستن و توانستن هستند ، هرچند 

اندک قدردانی شود و این در حالی 

است که  این ورزشکاران، توانسته اند 

با عزم و اراده ای که دارند هر انسانی 

را به تحسین و تفکر و ستایش خداوند 

معطوف دارند.

در نگاهی گذرا ، آسایشگاه معلولین 

شهید فیاض بخش مشهد ، بانام همیشه 

ماندگار مرحوم عبدالله هنری و دیگر 

بزرگان و خیرین پیشگام و آغازین این 

حرکت خدایی و انسانی در سال های 

1347 تا 1350 به بهره وری رسید. 

و اما به گواهی و مستند ، بسکتبال 

با ویلچر مردان کشور موجودیت و 

کسب افتخارات ملی و جهانی اش 

را مدیون مددجویان سال های دور 

آسایشگاه معلولین مرحوم عبدالله 

هنری از سال های 1358 تا هم اکنون 

و نیز بزرگانی همچون پیشکسوت 

بسکتبال کشور مرحوم حبیب زینال 

محاسبتی ، سرمربی سال های متمادی 

بسکتبال با ویلچر خراسان بزرگ و 

 تیم های ملی است و این شایستگی

 و بالندگی بسکتبالیست های با ویلچر 

آسایشگاه معلولین شهید فیاض بخش 

مشهد است که همچنان در اوج کشور 

و میادین بین المللی می درخشند.

در حاشیه جشن باشکوه و سراسر 

بانشاطی که با مشارکت و میزبانی از 

سوی مهندس احد مستشاری دبیر 

کمیته ورزش آسایشگاه معلولین شهید 

فیاض بخش تدارک دیده شده بود ، با 

انجام مسابقات انگیزه ای و نیز نمایش 

مهارت های فردی و همچنین پرتاب از 

مناطق مختلف زمین بسکتبال و کسب 

امتیازات اعلام شده ، به نفرات برتر و نیز 

تمام بازیکنان و کادر فنی بسکتبال با 

ویلچر بانوان و آقایان که به مقام قهرمانی 

 و نایب قهرمانی کشور رسیده بودند

 و نیز نوجوان و نونهالان مستعدی که 

امتیازات بالایی را کسب کردند ، طی 

مراسمی خاص مبلغی بیش از 600 

میلیون ریال جوایز نقدی اهدا شد تا 

این جشن و تجلیل نوظهور و بی سابقه 

ماندگار و ثبت و ضبط شود.

تجلیل مسوولان از بسکتبالیست های با ویلچر

مهدیس آصفی- ژیمناستیک ریتمیک 

آن  یک ورزش المپیکی است که در 

شرکت کنندگان در 5 وسیله مختلف 

این  می پردازند،  رقابت  به  یکدیگر  با 

 ابزار شامل حلقه، روبان، توپ، طناب

 و چوب دستی به همراه حرکات روی زمین 

است. ژیمناستیک ریتمیک یک ورزش 

فرح بخش و چالش برانگیز است که به شما 

این امکان را می دهد تا خلاق و مبتکر 

شوید. مربی و داور رسمی فدراسیون 

ژیمناستیک ایران در شاخه ی هنری ، 

ریتمیک و ترامپولین بابیان این مطلب در 

گفت وگو با خبرنگار ما گفت: ژیمناستیک 

هنری به عنوان یک ورزش بسیار محبوب 

و مدال آور در المپیک حضور دارد و شامل 

انجام حرکات خاص ژیمناستیک در قالب 

نمایش نیرو، چابکی، انعطاف پذیری، 

کنترل و هماهنگی و البته تعادل بین 

اعضای بدن و جسم ورزشکار می شود. 

سیده سمیرا رئوفی کارشناس علوم ورزشی 

دارای بیش از 13 سال سابقه مربیگری 

و فعالیت در رشته زیبای ژیمناستیک  

مسوول شاخه ترامپولین به حدود 10 

سال است که در این رشته نوپا و زیبا 

فعالیت انجام می گیرد.این رشته تلفیقی 

از حرکات موزون و ژیمناستیک هنری 

است. فاکتورهای آمادگی جسمانی . 

انعطاف پذیری و آمادگی حرکتی در آن  از 

اهمیت بالایی برخوردار است .همچنین 

با انجام حرکات اصلاحی و اصولی موجب 

رشد و تقویت ساختار بدنی در تمامی 

سنین می گردد بانوان استان خراسان 

رضوی در سال ۹8_۹۹،مسوول کمیته 

ریتمیک ژیمناستیک مشهد مقدس از 

سال ۹6 و مربی ریتمیک ژیمناستیک 

در فینال عصر جدید را در کارنامه ورزشی 

خود در کشور داراست و حدود 10 سال 

است که در این رشته نوپا و زیبا فعالیت 

می کند. وی درباره این شاخه ژیمناستیک 

 می گوید :این رشته تلفیقی از حرکات موزون

 و ژیمناستیک هنری است. فاکتورهای 

و  انعطاف پذیری   . آمادگی جسمانی 

آمادگی حرکتی در آن از اهمیت بالایی 

برخوردار است .همچنین با انجام حرکات 

اصلاحی و اصولی موجب رشد و تقویت 

ساختار بدنی در تمامی سنین می گردد.

رشته ژیمناستیک ریتمیک از رشته های 

المپیکی می باشد که زیر نظر فدراسیون 

جهانی ژیمناستیک است. رئوفی با اشاره 

به این که این رشته هنری در میان بانوان 

بیشتر موردتوجه قرارگرفته است تصریح 

کرد: این رشته به صورت انفرادی در ایران و 

به صورت انفرادی و گروهی در جهان انجام 

می شود،وسیله هایی چون ) توپ ،روبان 

،کلاب،طناب ،حلقه ( استفاده می شود. 

 وی درباره تربیت و آموزش هنرجویان

 و قهرمانان این رشته ورزشی در استان 

گفت:طی سال های فعالیت بیش از یک 

هزار شاگرد از مبتدی تا قهرمانی و مربیان 

این شاخه را آموزش داده ام که افتخاری 

بزرگ در کارنامه ژیمناستیک استان به 

شمار می رود. این کارشناس علوم ورزشی 

در ادامه به برخی از عناوین قهرمانی 

توسط قهرمانان ژیمناستیک استان اشاره 

و بیان کرد:کسب عنوان قهرمانی در برنامه 

بدون وسیله پریا رمضانی مقدم در رده 

سنی نوجوانان، کسب رتبه سوم برنامه 

حلقه ملینا فیوضی شجاعی در رده سنی 

جوانان،مقام سوم برنامه بدون وسیله 

فائزه اهویی درر ده سنی نونهالان،مقام 

چهارم برنامه طناب ستاره یوسفی در رده 

سنی جوانان،مقام پنجم برنامه روبان 

میترا زمانی در رده سنی جوانان ، مقام 

ششم برنامه توپ کیمیا پرویان در رده 

سنی نونهالان ازجمله افتخاراتی است 

که توسط ورزشکاران بانوان در این رشته 

هنری کسب شده است. وی یادآور شد: 

با توجه به حسن نیت و توجه معماریان 

رییس هیات ژیمناستیک استان ، ذوقی 

رییس هیات مشهد ، خانم حق بیان نایب 

رییس هیات ژیمناستیک مشهد مقدس و 

سرکارخانم پورحسین دبیر شاخه ریتمیک 

مشهد با توجه به شیوع ویروس کرونا و 

تعطیلی باشگاه های و ورزشی توانستیم 

با برنامه های ویژه به صورت مجازی روحیه 

ورزشکاری را در شرایط سخت کرونا حفظ 

کرده و فعالیت های موثری چون برگزاری 

اولین مسابقات مجازی ریتمیک در سطح 

 استان خراسان رضوی )سال 13۹۹(

و همچنین برگزاری مسابقات ریتمیک 

برنامه آزاد و اجباری هرسال به صورت 

مداوم،برگزاری کارگاه دانش افزایی مربیان 

قهرمانان و دانشجویان تربیت بدنی و علوم 

ورزشی که در این کارگاه ها به صورت 

تخصصی به آموزش و بررسی حرکات 

 پایه و بنیادین ریتمیک پرداخته شد 

و با استقبال خوب علاقه مندان مواجه 

گردید.و همچنین ارائه کارگاه گواهی 

شرکت به شرکت کنندگان زیر نظر هیات 

ژیمناستیک مشهد مقدس را برنامه ریزی و 

انجام دادیم. سخن آخر معتقدم ژیمناستیک 

رشته کاربردی و انعطاف پذیری است که 

برای همه شاخه های ورزشی کاربردی 

است و اگر ورزشکاران در ابتدا و در سنین 

پایین به این رشته توجه کنند به طورقطع 

در سایر رشته ای ورزشی نیز موفق تر عمل 

خواهند کرد و امیدواریم مسوولان و دلسوزان 

ورزش استان همچون گذشته توجه لازم 

و ایجاد بستری مناسب  برای این ورزش 

فراهم نمایند.

سبقت بانوان ژیمناستیک ریتمیک از آقایان



 هفته نامه ورزشی و هنری   سال هشتم   شماره 353   
 پنجشنـبه  25 اسفند ماه 1401    23 شعبان 1444 

3 nakhostvarzeshi@yahoo.com

فوتبال درگذر از سال ١٤٠١

شروع بد، پایان پرحرف!
محمدرضا نصرالله زاده

فوتبال در سال ١٤٠١ كمتر،  روز خوش به خود دید! فوتبالی 

كه به نوعی با لابی گری اعضای هیات رییسه اش زیرآب عزیزی 

خادم رییس خودش را زد تا بلكه به منفعتی برسند، اما به جای 

منفعت تاوان كارشان را دادند تا مشخص شود كه هیچ بار  كجی 

به منزل نخواهد رسید. این فوتبال سال ١٤٠١ را با سرپرستی 

میرشاد ماجدی آغاز كرد، و از همان ابتدا هم مشخص بود كه او 

در این مسوولیت دوامی نخواهد آورد و دیر یا زود باید صندلی 

سرپرستی را ترك و آن را به كس دیگری بسپارد. همان اتفاقی كه 

افتاد و میرشاد را از فوتبال تا حدود زیادی دور كرد! تا جایی كه 

پازل این پروژه در مجمع انتخاباتی فدراسیون فوتبال كامل شد 

و میرشاد رقابت را به مهدی تاج باخت تا مشخص شود كه او در 

زمان سرپرستی خود، نتوانسنه اعتماد اعضای مجمع را به خود 

جلب كند. با آمدن دوباره تاج، این واقعیت خیلی زود عیان شد 

كه بار دیگر باید منتظر ورود قریب الوقوع كارلوس كی روش در 

فوتبال ایران باشیم. كی روشی كه قبل از این ها،  فوتبال ما  با او 

به انتهای خط رسیده بود، اما اصرار تاج یک بار دیگر پای او را به 

فوتبال ایران باز كرد تا باز در جام جهانی ٢٠٢٢ قطر و با شكست 

٦ بر ٢ در مقابل انگلیس، برد ٢ بر صفر در مقابل ولز و شكست 

نوبرانه ١ بر صفر در مقابل آمریكا بار دیگر نظاره گر سقوط فوتبالی 

باشیم كه اگر پای كی روش هم به فوتبال ایران كشیده نمی شد 

هم با هركس دیگری می شد آن نتایج ضعیف را به دست آورد! تاج 

٣ ماهه اول زمان ریاست خودش را تحت تاثیر جام جهانی سپری 

كرد. روزهایی كه كمتر نوک تیز انتقادات به سوی او نشانه گرفته 

شد تا خدای ناکرده بهانه ای  به دست اهالی فوتبال نداده شود. با 

پایان جام جهانی باز تاج اصرار بر حضور كی روش در فوتبال ایران 

را داشت، اما افكار عمومی مخالف این طرز تفكر بود و درنهایت 

هم علاقه مندان به فوتبال توانستند با حذف كی روش راه را برای 

حضور یك مربی درجه یک خارجی باز كنند و فدراسیون هم در 

این راه همراه آن ها شد و فهرست بلند، بالایی از مربیان خارجی را 

ردیف كرد، اما باز مثل همیشه این بازی به نفع یك مربی امتحان 

پس داده داخلی بنام امیر قلعه نویی تمام شد تا باز اهالی فوتبال 

در فضایی ملتهب تر از قبل به دنبال پاسخ سوالات خود باشند. 

اتفاقی كه به گفته دوست و دشمن نه به نفع امیر قلعه نویی و نه به 

نفع فوتبال ایران و نه بسود هواداران این رشته پرطرفدار است. با 

بروز  این اتفاق و در یك جمع بندی مختصر باید گفت، فوتبالی 

كه سال ١٤٠١ را با میرشاد ماجدی بد شروع كرده بود، با تاج 

و انتخاب امیر قلعه نویی به عنوان سرمربی تیم ملی سال را با 

حرف وحدیث بسیار به پایان رساند.

حضور روی نیمکت استقلال به جای کسی که مقتدرترین 

قهرمانی استقلال در تاریخ را رقم زد، اصلا برای هیچ کسی 

آسان نبود. فرهاد مجیدی فصل گذشته با استقلال به رکوردی 

فوق العاده دست یافته و بدون شکست، بعد از حدود یک دهه 

به حسرت هواداران این تیم برای کسب عنوان قهرمانی پایان 

داد. اما او که به تصمیمات ناگهانی مشهور است، خیلی 

سریع از استقلال جداشده و برای جست وجوی رویاهای 

خود راهی امارات شد.علیرغم مطرح شدن نام های داخلی 

فراوان، درنهایت این ریکاردو ساپینتو، پرتغالی بود که هدایت 

 آبی پوشان را بر عهده گرفت. بیشتر از سبک مربیگری

 و تاکتیک های موردنظر، حرکات خاص این سرمربی بود که 

در بدو ورودش به ایران وایرال شد. فصل اصلا مطابق میل 

 هواداران آغاز نشد و شکست در اولین گام برابر سپاهان 

در 

تهران نشان داد ریکاردو ساپینتو کار دشواری برای موفقیت 

در تیم جدیدش دارد.اما پیش از شروع جام جهانی بود که 

به تدریج سرمربی جدید استقلال افکار خود را بر تیم غالب 

کرده و توانست نتایج خوبی با استقلال بگیرد. اما وقفه جام 

جهانی به یک باره شرایط این تیم را کاملا عوض کرد و بعدازاین 

تورنمنت شاهد تیمی سردرگم و بی برنامه در زمین بودیم. 

شکست در لحظات پایانی در اصفهان مقابل سپاهان باعث 

 شد اختلاف استقلال با صدر جدول به هشت امتیاز برسد

 و دیگر اغلب هواداران این تیم شانس برای تکرار عنوان قهرمانی 

قائل نبودند.اما ریکاردو ساپینتو در نشست خبری بعدازآن 

دیدار با اعتمادبه نفسی محسوس تاکید کرد کورس قهرمانی 

هنوز تمام نشده و تیمش می تواند در ادامه فصل اختلاف 

امتیازات را جبران کند. در ادامه به یک باره روند پیروزی های 

متوالی استقلال آغاز شد و نتایج ضعیف پرسپولیس نیز مزید 

بر علت شد تا امشب و بعد از برتری آبی پوشان برابر فولاد  

حتی آن ها بالاتر از رقیب دیرینه قرار بگیرند.احتمالا اغلب 

هواداران فوتبال قبول دارند که این استقلال جذاب ترین و 

هجومی ترین فوتبال لیگ را بازی می کند و در تمام طول ۹0 

دقیقه به دنبال خلق موقعیت روی دروازه حریف است. آن ها 

امروز با تیزهوشی در اهواز مقابل تیم منصوریان با دو گل پیروز 

شده و در فاصله سه امتیازی صدر جدول قرار گرفتند.اگرچه 

فرصت رویارویی مستقیم با سپاهان دیگر در ادامه فصل وجود 

ندارد، اما استقلال تحت هدایت ریکاردو ساپینتو در صورت 

ادامه این روند می تواند تا هفته پایان به کسب عنوان قهرمانی 

امیدوار باشد. تیمی که با سیستم پایه کاملا هجومی وارد زمین 

می شود و البته در امور دفاعی نیز باهوش و هدفمند است. 

تیم تحت هدایت ریکاردو ساپینتو بدشانس و بی دقت بود که 

در قائمشهر مقابل نساجی متوقف شد، وگرنه در حال حاضر 

به نظر می رسد تیمی در لیگ برتر یارای تقابل با آبی پوشان را 

ندارد.ریکاردو ساپینتو که در بخش قابل توجهی از مسابقات 

این فصل استقلال محروم بوده، در دیگر بازی های تیمش 

و حتی از روی سکو نیز قادر به خلق تصاویر ماندگار و جذاب 

است و این روحیه آتشین و متعصب، بی تردید یکی از رموز 

محبوبیت هفته های اخیر این سرمربی بین هواداران لقب 

گرفته است. همین چند هفته پیش اخباری در مورد احتمال 

جدایی ریکاردو ساپینتو مطرح شد، اما حالا او فاتح قلب های 

طرفداران استقلال شده است.

بهترین فرصت برای اثبات درستی 

ادعای همیشگی قلعه نویی فرارسیده: 

در حق من جفا شده.

 در همان 28 آذر 80 و تقابل برق 

تهران و پرسپولیس بود که مشخص شد 

امیر قلعه نویی آینده درخشانی در رده 

مربیگری دارد. او که الفبای مربیگری 

را زیر نظر ناصر حجازی فراگرفته بود  

برابر تیم پرستاره علی پروین نمایش 

درخشانی داشته و با بدشانسی در آن 

بازی جام حذفی به پرسپولیس باخت. 

بارها از سوی همبازیان قدیمی امیر 

شنیده شده که او حتی در دوران حضور 

در ترکیب استقلال نیز جنم مربیگری 

و هدایت تیم را داشته و البته همیشه 

در تمرینات به دنبال نت برداری و الگو 

گرفتن از مربیان خود بود.

اما در ادامه امیر قلعه نویی روی نیمکت 

استقلال اهواز حاضرشده و با کسب 

نتایجی درخشان موفق به حفظ تیمش 

در لیگ در هفته پایانی شد. دیگر نوبت 

حضور در تیم محبوب ژنرال فرارسیده 

بود و ناکامی آبی پوشان در فتح اولین 

دوره لیگ برتر، باعث شد او در خرداد 

81 جانشین منصور پور حیدری شود.

امیر قلعه نویی در اولین مقطع حضور 

در استقلال عملکرد فوق العاده ای 

داشته و آن تیم بحران زده را قهرمان 

جام حذفی کرد. اما تمایل مدیران وقت 

باشگاه به استخدام رولند کخ، باعث 

جدایی موقت امیر اردشیر و حضور 

دوباره اش در استقلال اهواز شد.

اما بالاخره در تابستان 82 امیر قلعه نویی 

هدایت استقلال را از ابتدای فصل به 

عهده گرفت. تیمی مملو از ستاره های 

باتجربه که در کسب موفقیت ناکام 

مانده بود و امیر با حضورش روی 

ترکیب  بزرگ در  انقلابی  نیمکت، 

ثابت ایجاد کرده و ستاره های جوان 

فراوانی را به ترکیب اضافه کرد. در آن 

سه فصل، آبی پوشان تحت هدایت او 

عملکردی خاطره انگیز و هجومی ارائه 

داده و به ترتیب نایب قهرمان، سوم و 

قهرمان شدند. 

اما بهترین خاطرات هواداران استقلال 

در آن مقطع از بازی های دربی بود. ژنرال 

یک دربی باز واقعی بود که سه فصل 

متوالی رقیب دیرینه را مغلوب کرده 

و حتی یک بار نیز مقابل پرسپولیس 

شکست نخورد. با برتری مقابل برق 

شیراز در اول اردیبهشت 85، امیر 

گرفته  بزرگ  تصمیمی   قلعه نویی 

و در اوج جوانی هدایت تیم ملی را 

بر عهده گرفت.طی یک سال حضور 

روی نیمکت تیم ملی شاهد نتایج 

قابل قبولی از تیم تحت هدایت امیر 

قلعه نویی بودیم، اما شکست در ضربات 

پنالتی مقابل کره جنوبی پایان این 

دوره را برای او رقم زد. تصمیمی که 

هنوز هم ژنرال از آن به تلخی یادکرده 

و جدایی اش را نا عدالتی می داند.

بعد از چند ماه دوری از فوتبال، امیر 

قلعه نویی این بار روی نیمکت مس 

کرمان و در نیم فصل آن قدر خوب 

کارکرد تا در بهار 1387 دوباره هدایت 

استقلال را بر عهده گیرد. تیمی که با 

هدایت ناصر حجازی و فیروز کریمی 

در رتبه سیزدهم لیگ برتر قرارگرفته 

بود، اما قلعه نویی متحول شده و دوباره 

قهرمان جام حذفی ایران شد.

فصل بعد احتمالا بهترین دوره حضور 

ژنرال در استقلال رقم خورد. تیم طوفانی 

و هجومی او در هفته پایانی و با برتری 

مقابل پیام مشهد بازهم قهرمان لیگ 

برتر شد و قلعه نویی نشان داد در فوتبال 

ایران رقیب ندارند. اما اختلاف با واعظ 

آشتیانی، قلعه نویی را به اصفهان فرستاد 

و دوران درخشان او روی نیمکت سپاهان 

آغاز شد.

قلعه نویی در تیم جدید خود دو فصل 

متوالی و بااقتدار فاتح لیگ برتر شده 

و همچنان رقیبی پیش روی خود 

نمی دید. اما اختلاف با مدیران این 

تیم باعث جدایی امیر شد و فصل بعد 

او راهی تراکتور شده و با کسب عنوان 

نایب قهرمانی در لیگ برتر، بهترین 

روزهای تاریخ این باشگاه را رقم زد.

بعدازاین سه فصل درخشان، دوباره 

موعد بازگشت به استقلال فرارسید و 

تاریخ تکرار شد. بازهم تیم قلعه نویی 

موفق به کسب عنوان قهرمانی در لیگ 

برتر شد تا او بااقتدار لقب بهترین 

سرمربی تاریخ لیگ برتر را از آن خود 

کند. اما فصول بعد برای او خوب 

پیش نرفت و درنهایت شکست در 

دربی اردیبهشت ۹4، پایان دوران 

طلایی او در استقلال تا امروز را رقم زد.

در ادامه قلعه نویی در تراکتور تا آستانه 

قهرمانی در لیگ برتر پیش رفت، اما 

بدشانس بود که پرسپولیس تحت هدایت 

برانکو رقیب نداشت. عین این اتفاق در 

دوره دوم حضور قلعه نویی در سپاهان 

نیز تکرار شد و علی رغم کسب نتایج 

خوب، او در کسب عنوان قهرمانی 

ناکام می ماند. در بهمن ۹8 به نظر 

می رسید قلعه نویی دوباره سرمربی تیم 

ملی خواهد شد، اما مخالفت مدیران 

سپاهان اجازه نداد این رویا برای او 

تبدیل به واقعیت شود.

اما دو سال قبل بود که امیر اردشیر 

تصمیم به مهاجرت به سیرجان گرفته 

 و سرمربی گل گهر شد. قلعه نویی

 در این دو فصل تیمی باکیفیت ساخت 

و اگر پرونده و حواشی عجیب فصل 

قبل نبود، حتی می توانست به قهرمانی 

نیز فکر کند.

اما امروز و بعد از 16 سال، قلعه نویی 

بسیار باتجربه تر و البته پرافتخارتر  

دوباره به عنوان سرمربی جدید تیم 

ملی ایران انتخاب شد. هافبک محبوب 

و متعصب آبی پوشان در دهه 60 و 70 

و سرمربی پرافتخار فوتبال ایران در 

دو دهه بعدی، حالا در 5۹ سالگی 

آماده انجام مهم ترین مأموریت دوران 

مربیگری خود است. 16 سال بعدازآن 

تصمیم به زعم قلعه نویی ناعادلانه، حالا 

دوباره او فرصت دارد هم تیم ملی ایران 

را بعد از چهار دهه به عنوان قهرمانی 

 آسیا برساند و هم ثابت کند هنوز 

در بین سرمربیان ایرانی رقیب ندارد.

سبک مربیگری و البته اخلاقی قلعه نویی 

به شکلی بوده که او همیشه طرفدارانی 

متعصب و البته منتقدانی سرسخت 

داشته است. اما حالا این سرمربی 

باتجربه فرصت دارد تا با در اختیار 

داشتن ستاره هایی بزرگ در تمامی 

خطوط، تحولی بزرگ در تیم ملی ایجاد 

کند. تیمی که در جام جهانی چندان 

موفق به برآورده کردن انتظارات نشد 

و حالا طرفداران فوتبال ایران چیزی 

جز رسیدن به فینال جام ملت های 

 آسیا برای اولین بار بعد از انقلاب،

 از قلعه نویی نمی خواهند.

پدرام خسروشاهی

یادداشت

وعده عجیب سرمربی استقلال: لابد یک چیزی می دانست!

قلعه نوی  ژنرال !
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چوخه در رمضان و نوروز
حسین فیضی

بر اساس آیین کهن،برگزاری مراسم سنتی کشتی باچوخه همه ساله پس 

از تحویل سال نو و فرارسیدن نوروز باستانی از نخستین روز فروردین ماه 

دربلاد و شهرهای خراسان بزرگ برگزارمی شود.

تا١4فروردین پهلوانی  آیین  این  است  آمده  افَواه  و   درالَسَنَه 

 به نام چهارده معصوم علیه السلام،در مجاورت مزار امامزادگان و چشمه سارها مانند 

چشمه گیلاس در شهرستان چناران،چشمه زینل خان در شهرستان اسفراین، 

امام مرشددرشهرستان فاروج برگزار می شد که با استقبال پرشور مردم روبرو 

 می گردید. رییس انجمن کشتی باچوخه شهرستان مشهد تقارن بهار طبیعت

 با ضیافت الله، ماه پرفیض نزول قرآن را فرصت مغتنم و گران بها برای 

تزکیه ،تقویت روح ،جسم و همچنین افزایش معنویت، جوانمردی و 

فتّوت در ورزشکاران برشمرد. 

وی افزود:آیین سنتی و پهلوانی کشتی باچوخه در روزهای پنجشنبه 

هر هفته در طول ماه مبارک رمضان در محل سالن ورزشی شهدا گناباد 

شهرستان مشهد برگزارخواهدشد. 

جعفر کلاته خاطرنشان ساخت: قطعا همه مراسمات ورزشی در طول ایام 

ولیالی قدر تعطیل است و کلیه اعضا جامعه بزرگ و مومن ورزش کشتی 

باچوخه نیز با حضور پرشور در اماکن مذهبی به عزاداری و سوگواری 

شهادت مولی الموحدین حضرت علی بن ابیطالب علیه السلام مقتدای 

ورزشکاران و پهلوانان پرداخته و در مرا سمات لیالی قدر شرکت خواهند کرد.

تیم بدمینتون »گروه مهندسی آسمان مشهد« 
نائب قهرمان ایران شد

سید بهنام حسینی زهرائی 

تیم بدمینتون »گروه مهندسی آسمان مشهد« با کسب عنوان 

دوم لیگ دسته یک کشور به لیگ برتر بدمینتون ایران راه یافت. 

رضا رضایی، سرمربی تیم بدمینتون »گروه مهندسی آسمان 

ایران  بدمینتون  رقابت های دسته یک  اعلام کرد:  مشهد« 

 با شرکت 12 تیم در 3 گروه 4 تیمی برگزار شد که تیم ما 

در گروه سوم این رقابت ها با تیم های نماینده خراسان شمالی  فولاد 

تک فراور آسیای نیشابور و اوج تهران هم گروه شد که خوشبختانه 

با انجام بازی های منسجم و پویا موفق ظاهر شدیم. وی ادامه 

داد: در جمع بندی امتیازات تیم ها، شهرداری گنبدکاووس بر 

سکوی نخست ایستاد و تیم ما با کسب عنوان نایب قهرمانی جواز 

حضور در لیگ برتر 1402 مردان ایران را به دست آورد. وی ابراز 

امیدواری کرد: تجربه خوب و موفق تیم بدمینتون »توس مسیر« 

مشهد در استفاده از بازیکنان بومی به عنوان محرک و انگیزه ای 

برای ما قلمداد شد و باعث افتخار بدمینتون مشهد است که اینک 

2 نماینده جوان و کاملا بومی و یکدست در لیگ برتر فصل آینده 

کشور داشته باشد.

رایزن فرهنگی ایران در هرات خبر داد
 برگزاری مسابقه تیم فوتسال هرات با یک تیم فوتسال مشهدی

 رایزن فرهنگی جمهوری اسلامی ایران از برگزاری مسابقه فوتسال 

دوستانه تیم خاتم الانبیا هرات با یک تیم فوتسال مشهدی خبر 

داد. او هدف از برگزاری این مسابقه دوستانه را گسترش مناسبات 

فرهنگی و ورزشی بین دو کشور مسلمان و دوست ایران و افغانستان 

نامید او افزود: این مسابقه به یادبود شهدای اقتدار فرهنگی سازمان 

فرهنگ و ارتباطات اسلامی و با شعار شهدای اقتدار فرهنگی ؛ 

نماد حقانیت جمهوری اسلامی ؛ برگزار می گردد این مسابقه 27 

اسفندماه 1401 ساعت 18 در محل سالن ورزشی زنده یاد بابک 

مروج برگزار و تماشای آن برای عموم علاقمندان آزاد خواهد بود.

   یادداشت

   خبر

متولد 23 اسفند 1370

3برادر و تک دختر

کارشناسی ارشد تربیت بدنی را با 

معدل الف به پایان رساندم حدود 

15 سال فعالیت دارم.

من به رشته های آبی علاقه زیادی 

دارم و در تمام رشته های آبی فعالیت 

داشتم چه به صورت حرفه ای و چه آماتور 

ولی قایقرانی جذابیت خاصی دارد .

درباره کانوپولو اطلاعات زیادی نداشتم 

تا این که یکی از اقوام دروازه بان 

اسبق تیم ملی این رشته بودن و 

برای دیدارشان که به مشهد آمده 

بودن رفتم. سرمربی تیم ملی من 

 رو دیدن با مادرم صحبت کردن 

و تایید کردن که ازنظر فیزیک بدنی 

بسیار مناسب این رشته هستم و در 

آینده اگر ادامه دهم

قطعا موفق خواهم شد این طور شد 

که بعد از اتمام اردوها من ثبت نام 

کردم و به طور حرفه ای و جدی وارد 

این رشته شدم .

اوایل برای تیم خراسان رضوی بازی 

می کردم ولی از سال ۹5 تاکنون برای 

تیم شهرکرد که در لیگ برتر حضور 

دارند در رقابت ها شرکت می کنم 

که هرسال مقام اول را با این تیم 

کسب نمودیم .

 برای اصفهان ، شهرکرد ، نوشهر 

و درنهایت مشهد بسیار بازی کردم .

متاسفانه در یک حادثه تلخ تصادف 

پدرم را از دست دادم و حالت افسردگی 

شدید به من دست داد و دوتا از برادرانم 

در خارج از کشور و دور از ما بودن ، 

گوشه گیری برای من یک روزمرگی 

رو به وجود آورده بود و حتی دور از 

دوستان روزها را سپری می کردم تا 

این که با قایقرانی آشنا شدم و رویه 

زندگی من تغییر کرد و این ورزش 

حال من و خوب کرد .و شاید این 

تغییر بزرگ در زندگی ام باعث این 

موفقیت من شد چون حالم را خوب 

می کرد ادامه دادم به صورت پیوسته 

و حرفه ای .

برادران و مادرم بسیار مشوق من بودن 

و شاید ذوق و شوق آن ها بیشتر از من 

بود به خاطر سن پایینم و تمرینات 

سخت و حتی ساعت های متفاوت 

از شبانه روز مادرم تنها کسی بود که 

همیشه در کنارم بود و حامی من .

بعد از ازدواج همسرم بیشتر از هر 

کس کنارم بود و اگر شرایط محیا 

بود شاید کنار من پارو هم می زد 

 تمرینات بسیاری با همسرم سپری کردم 

در کوه و یا پارک تمرینات استقامتی 

زیادی داشتیم و این ذوق را نه به 

زبان بلکه به عمل نشان می دهد 

حتی با مرخصی های روزانه در کنارم 

هست و بوده .

چالش های ما ورزشکاران زیاد ولی 

من توقعی ندارم … محل تمرین یکی 

از مشکلات اصلی در شهر مشهد برای 

من بوده ،مسابقاتی در شهر خودمان 

باشد ،که برای تیم مشهد پارو بزنم 

و در شهر خودم .ولی به اجبار در 

شهرکرد بازی می کنم هرچند آن تیم 

را دوست دارم ولی این اتفاق نیافتاده 

است ازجمله نبودن اسپانسر و …

در حرفه ما تجهیزات بسیار پرهزینه 

است مثل قایق و پارو . قایق را که 

نمی توان خرید کرد شاید تجهیزات 

دیگر را بتوان خرید ولی قایق رانه.. 

حتی اگر توان خرید داشته باشی 

ازنظر حمل ونقل بسیار مشکل است و 

قایق های مشهد متاسفانه از سال های 

گذشته بوده و بسیار فرسوده شده 

است . و حتی اضافه نشده است .

استان ما ازنظر تجهیزاتی و حتی 

محل تمرینی ضعیف است و تمرینات 

ما تا اوایل دی ماه در سد چالیدره 

میسر بود ولی رفته رفته با پایین رفتن 

سطح آب پارو زدن مشکل و حتی 

غیرممکن خواهد شد . مدت هاست 

تمریناتم رو به تنهایی انجام می دهم 

درصورتی که تمرینات ما باید حتما 

با تعداد باشد استقامتی و سرعتی 

نیست که بدون تجهیزات سپری کنیم 

اما باید تمرینات را انجام بدم تا از 

هم تیمی هایم عقب نمانم .

در سال های اولیه که تمرین می کردم 

کسی با این رشته آشنا نبود و وقتی 

عنوان می کردم قهرمان قایقرانی 

هستم با تعجب سوال میکردن مگر 

مشهد آب دارد،؟ دریا دارد ؟ و برای 

همه سوال بود و کم کم رسانه ها و 

فضای مجازی بیشتر عموم مردم با 

این رشته آشنا شدن ولی در حقیقت 

بازهم عده ای این رشته را نمی شناسند 

و حتی نمیدانن قهرمانانی در این 

شهرحضور دارند.

بهترین حس و حال دنیا زمانی بود 

که اسم من را اعلام میکردن و مدال 

به گردنم می انداختن بسیار برایم 

شادی آفرین بود . درکانوپولو تعداد 

زیادی ورود پیدا می کنند ولی عواملی 

مثل استعداد نداشتن ، تجهیزات 

گران قیمت باعث شده از 100 درصد 

2 درصد ادامه دهند .

10 نفر تیم کامل بودیم ازجمله جوانانی 

که حتی در تیم ملی حضور داشتند 

که متاسفانه همگی این رشته را کنار 

گذاشتند و در حال حاضر فقط من 

تنها هستم و تمرین می کنم عواملی 

 مثل بی مهری های هیات استان 

 مسابقاتی که اعزام نمی شدند ،تمرینی 

که نبود ، تجهیزاتی که وجود نداشت. 

اگر شرایط محیا شود بازهم دورهم 

جمع خواهند شد .

سد چالیدره فضای خوبی در مشهد 

است ، اگر فضا در آنجا محیا باشد 

قطعا با حضور گردشگرانی که در آن 

منطقه حضور پیدا می کنند رشته ما 

بیشتر تبلیغات و درنهایت امکان 

جذب نفرات بیشتر و پشتوانه های 

آینده را رقم خواهد زد .

سال های اول استخر مجموعه کوثر 

در اختیار هیات بود ولی پس ازآن به 

بخش خصوصی واگذار شد و کار ما 

سخت تر شد .

خاطره خوب در سنگاپور در دور 

نیمه نهایی مسابقات آسیایی مالزی 

نیمه اول یک صفر شدیم و بچه ها روحیه 

بدی داشتند ولی تمام تلاشمان را 

کردیم تا مساوی شدیم و در دقایق 

آخر برای مشخص شدن فینالیست 

گل طلایی را باید می زدیم این گل را 

در ثانیه های اول وقت اضافه من زدم 

و تشویق و سروصداهای تیم حال 

خوبی به من داد که تیم با گل من 

صعود کرد که به نظر من جز بهترین 

خاطراتم بود که یک کار تیمی خوب 

با گل من با خوشی بود.

بدترین خاطره من تعلیق چندساله 

فدراسیون بود که برای مسابقات آلمان 

3 صبح پرواز داشتیم ولی کنسل شد و 

این بدترین خاطره من در طول دوران 

تیم های ملی من و حضورم بود .

برای مهلا عاطفه دار و قهرمانان 

این رشته آرزوی موفقیت راداریم.

و امیدواریم که مسوولین شرایط 

 بهتری را در اختیار این رشته قرار 

بدهند.

گفتگو با مهلا عاطفه دار عضو تیم ملی قایقرانی )کانوپولو(

 مبتلایان دیابت قایقران، قایق، پارو حاضر ، آب غایب
چگونه ورزش کنند؟

مهدیس آصفی،کارشناس علوم 
ورزشی

توصیه های کلی که به ورزشکاران دیابتی 

می شود، مشابه توصیه های عموم مردم 

است با این تفاوت که برای ورزشکاران 

مبتلابه دیابت، کالری و مایعات بیشتری 

موردنیاز است.

برای بیماران مبتلابه دیابت نوع 1 این 

امکان وجود دارد که در رقابت ها و تمرینات 

بالا شرکت کنند  ورزشی در رده های 

 و الگوی بسیاری از بیماران جوان مبتلابه 

دیابت باشند.

ورزش فواید سلامتی و اجتماعی متعددی 

دارد و باید به همه بیماران مبتلابه دیابت 

نوع 1 توصیه شود. بااین حال، مدیریت 

گلوکز خون در هنگام و پس از ورزش 

در این بیماران به دلیل افزایش خطر 

هیپوگلیسمی یا هیپرگلیسمی ناشی از 

ورزش، چالش برانگیز است.

ورزشکاران  در  خون  گلوکز  مدیریت 

مبتلابه دیابت مستلزم درک فیزیولوژی 

هموستاز گلوکز در حین و بعد از ورزش 

توسط پزشک و خود بیمار است. عوامل 

 متعددی بر کنترل قند خون در هنگام ورزش 

در بیماران مبتلابه دیابت تأثیر می گذارد 

که ازجمله آن می توان به شیوه مصرف 

انسولین، میزان انسولین در گردش خون، 

محل تزریق انسولین، سطح گلوکز خون 

قبل از ورزش، ترکیب وعده غذایی قبل از 

ورزش و مدت و شدت ورزش اشاره کرد.

در طول تمرین هوازی، جذب گلوکز عضلانی 

از طریق مکانیسم های مستقل از انسولین 

تا پنج برابر افزایش می یابد. در مقایسه 

با ورزش های هوازی، ورزش مقاومتی با 

خطر کمتری در کاهش اولیه گلوکز خون 

در حین ورزش و ریسک بیشتر کاهش 

گلوکز خون در بلندمدت در طول دوره 

ریکاوری همراه است.

هیپرگلیسمی پس از ورزش را می توان 

پس از تمرینات هوازی و بی هوازی با 

شدت های بالا مشاهده کرد که عمدتا 

توسط هورمون های ضد تنظیمی ایجاد 

می شود.

تشخیص دیابت نوع 1 نباید بیماران را 

از انجام هر سطحی از فعالیت ازجمله 

بازدارد.  رقابتی  حرفه ای  ورزش های 

بااین حال، بسیاری از بیماران از ترس 

هیپوگلیسمی ورزش نمی کنند.

رویکردهای متفاوتی برای جلوگیری یا 

محدود کردن هیپوگلیسمی به کار می رود 

که ازجمله آن افزایش مصرف کربوهیدرات 

قبل از ورزش، کاهش انسولین پایه، کاهش 

انسولین بولوس برای وعده غذایی قبل از 

ورزش و قطع انسولین پایه برای بیماران 

تحت تزریق مداوم انسولین زیر جلدی  

باید  دیابت  مبتلابه  است.ورزشکاران 

همیشه سطح گلوکز خون قبل از ورزش 

خود را بررسی کنند و سطح هدف بین 

120 تا 180 میلی گرم در دسی لیتر 

باشد. اگر گلوکز خون قبل از ورزش 

بین ۹0 تا 14۹ میلی گرم در دسی لیتر 

 باشد، مصرف نیم تا یک گرم بر کیلوگرم 

در ساعت کربوهیدرات در شروع ورزش، 

توصیه می شود.

      تغذیه ورزشی

شهرزاد طاهری



سریالی که درمیان اختلاف نظرها منتشر شد

حکایت یک »آکتور«

»آکتور«؛ سریالی که انتشار آن در کشاکش اختلاف نظرها میان ساترا و پلتفرم 

پخش کننده، آغاز شد و به رغم  پیش بینی اولیه، روزهای آرامی را در فضای 

مجازی می گذراند.

این روزها در شرایطی که تولید و پخش سریال هایی با موضوع خشونت، قتل و 

خیانت در شبکه نمایش خانگی بالاگرفته است، »آکتور« می کوشد با شکستن 

فضای غالب، شخصیت های مثبت محبوبی را به دوراز کلیشه های رایج خلق 

کند.تاکید نیما جاویدی در »آکتور« بر نمایش فضای مثبت است؛ ایده ای 

که خودخواسته در کارهایش شکل می گیرد و »سرخپوست« هم به رغم گذر 

داستان در زندان، از آن بی نصیب نمانده است. بااین همه جاویدی تاکید دارد 

که مخاطبی که »آکتور« را تماشا می کند با توجه به مدیوم پخش کننده، متفاوت  

از تماشاگر آخرین فیلمش به عنوان کارگردان یعنی »سرخپوست« است.

 نگاه جزیی نگر جاویدی، در سریال »آکتور« بار دیگر نمایان است. مجموعه 

او در حقیقت ادای دینی به تئاتر است که مانند کارهای قبلی اش با ممیزی 

چندانی به هنگام پخش مواجه نشده. جاویدی از ۹ سالگی وارد تئاتر شد و در 

ادامه به سینما پیوست. تعداد فیلم های او هم اینک اندک است اما با همین 

تعداد کم، جایگاه قابل قبولی را به خود اختصاص داده است. 

»آکتور« نخستین سریال نیما جاویدی در مقام کارگردان است که ساخت 

استاندارد آن در مقیاس جهانی، راهیابی اش به یک جشنواره بین المللی 

)سریز مانیای فرانسه( را موجب شد.

دو بازیگر اصلی این سریال ـ نوید محمدزاده و احمد مهران فر ـ در سکانس هایی 

برای بالا رفتن سنشان با گریم های سنگین مواجه  شده اند که این مساله 

در روزهای اخیر به واسطه انتشار عکس هایی، توجه کاربران فضای مجازی 

را به خود معطوف کرده است. نوید محمد زاده که دومین همکاری اش با 

جاویدی را پشت سر می گذارد، از همان ابتدا انتخاب کارگردان بوده است 

اما همکاری با احمد مهران فر، در پی به نتیجه نرسیدن انتخاب دیگری 

شکل می گیرد.  

پس از انتشار هشت قسمت از سریال »آکتور« در فضای مجازی، اکران 

خصوصی اپیزود جدید این مجموعه صبح دوشنبه ـ 22 اسفندماه ـ  با حضور 

برخی از عوامل تولید و جمعی از اهالی رسانه در باغ هنر تهران برگزار شد.

اپیزود هشتم از فصل اول سریال »آکتور« که از پلتفرم فیلیمو در حال انتشار 

است، در جمعی با حضور برخی از عوامل سریال ازجمله نیما جاویدی )کارگردان 

اثر( و اهالی رسانه در مجموعۀ باغ هنر تهران اکران شد.

حاضرانِ این نشست، ضمن تماشای اپیزود جدید، دربارۀ چندی از جزییات 

ساخت )مانند چهره پردازی، طراحیِ لباس، اصلاح رنگ، طراحی صحنه، 

قاب ها و...(، چگونگی استقبال مخاطبان در شرایط فعلی از »آکتور«،  عناصر 

داستانی و ویژگی های تصویری این سریال با نیما جاویدی به گفت وگو نشستند.

سریال »آکتور« به کارگردانی نیما جاویدی و تهیه کنندگی مجید مطلبی در 

سال 1401 و در ژانر درام و اجتماعی ساخته شده است. نوید محمدزاده، 

احمد مهران فر، هستی مهدوی فر، هومن برق نورد، سها نیاستی، گلاره 

عباسی، هانیه توسلی، مهراوه شریفی نیا و فریده سپاه منصور ازجمله 

هنرمندان این سریال هستند.

»آکتور« نخستین تجربۀ کارگردانی نیما جاویدی در یک سریال است که پس از 

فیلم های »سرخپوست« و »ملبورن« برای شبکۀ نمایش خانگی تولید می شود.

همچنین داستان آن، دربارۀ اتفاقاتی است که پیش روی چند بازیگر تئاتر 

بعد از پیشنهادی که به آن ها می شود، قرار می گیرد و زندگی شان را درگیرِ 

پیچیدگی هایی می شود. تاکنون هفت اپیزود از فصل نخست در پلتفرم 

فیلیمو منتشرشده و اپیزود هشتم نیز روز پنج شنبه ، 25 اسفندماه 1401 

به انتشار می رسد.

Nakhost Honari
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در افتتاح کلینیک تخصصی روانشناسی و مشاوره موسسه 

آموزش عالی اقبال لاهوری مطرح شد: سلامت روان 

در جامعه ،نقش مهمی در تضمین پویایی و کاربردی 

جامعه دارد.

به گزارش خبرنگار نخست ، مسوول فنی کلینیک 

تخصصی روانشناسی و مشاوره موسسه آموزش عالی 

 اقبال لاهوری در افتتاح این مراسم گفت: کلینیک

 با مجوز سازمان نظام روانشناسی و مشاوره جمهوری 

اسلامی ایران از آن روز کار خود را آغاز کرد.

دکتر زهرا طالبی در جمع مدیران و مسوولین شهری 

 افزود: مشاوره فرصتی برای بیان افکار احساسات

 و مشکلات با یک متخصص بی طرف و بدون تعصب 

است که کمک می کند مهارت های جدید را فراگیرند 

و راه های مواجهه موثر با موقعیت را بیاموزند.

وی اظهار داشت: امروزه اهمیت سلامت و تاثیر جدی 

 آن بر بخش های دیگر سلامت جسمی، اجتماعی 

و معنوی انکارناپذیر است ،بدون سلامت روان، دستیابی 

به بخش های دیگر سلامت امکان پذیر نیست

زهرا طالبی خاطرنشان کرد: آمارها نشان دهنده افزایش 

نگران کننده آسیب های اجتماعی است و کشور ما نیز 

از این آسیب ها مستثنا نیست. در دنیای امروز شاهد 

افزایش خشونت، کودکان زنان ،اعتیاد، انواع بزهکاری  

اضطراب ونگرانی، طلاق و .....هستیم .

وی ارایه خدمات عالی روانشناختی به مشاوره با محوریت 

جامعه، خانواده و فرد را از ماموریت های افتتاح این 

کلینیک عنوان کرد و گفت: کیفیت نوآوری، تعهد، 

فن آوری همکاری دلسوزی کارآفرینانه از ارزش های 

ماست.

ضرورت دارد جامعه را درمان کنیم 
دکتر علیرضا موحدیان نیز در ادامه این مراسم خاطرنشان 

کرد: یکی از راهبردهای ما در موسسه این بوده که همیشه 

صنعت را در کنار کار آموزش و پژوهش و دانشگاه ها 

باهدف تولید خدمت و رفاه و ثروت داشته باشیم.وی 

گفت: بنابراین در این راستا، در تکمیل چرخه ی دانشگاه 

و صنعت این نوع مراکز را افتتاح می کنیم 

رییس پیشین  دانشگاه اقبال لاهوری، یکی از گروه های 

موفق را گروه روانشناسی در این مرکز دانست و تاکید 

کرد: در راستای بحث دانشگاه های روزآمد که قرار 

هست "نیاز محور بودن " را اولویت قرار دهند، این مرکز 

را به دلیل نیاز محور بودنش در جامعه و خدمت به مردم  

برای فعالیت افتتاح نمودیم.علیرضا موحدیان گفت: 

تلاش می کنیم بتوانیم  تغییر و تحول دانشگاهی با محور 

علم و صنعت را درکنار پژوهش در عرصه عمل استفاده 

کنیم، و علمی که با عمل همراه نباشد نفعی ندارد.

وی خاطرنشان کرد که این مرکز در راستای اهداف 

خود گام های مثمر ثمر و عملی مهمی برداشته است 

و با پیوند علم و صنعت سعی دارد با ایجاد پلی میان 

دانشگاه، بازار کسب وکار به نسل آینده ساز ایران خدمت 

بزرگی را ارایه دهد.

دکتر عباس شیخ الاسلامی با اشاره به اینکه رسانه های 

به عنوان رکن چهارم دموکراسی شناخته می شوند، 

تصریح کرد: بایستی شرایط به گونه ای فراهم شود که 

رسانه ها بتوانند نقش مطالبه گری  خود را به درستی 

انجام دهند. 

رییس کانون وکلای خراسان  با تاکید بر اینکه نقش 

رسانه ها در توسعه مبانی حقوق شهروندی بسیار ارزشمند 

است، تصریح کرد: متاسفانه تفاوت های مشهودی 

بین عملکرد رسانه ها در داخل کشور و خارج از کشور 

و نقش آفرینی آن ها در جامعه وجود دارد. 

وی با اشاره به اینکه قوانین مختلفی در حوزه رسانه به 

تصویب رسیده که نیازمند بررسی و تحلیل آن ها هستیم 

گفت: کانون های وکلا می توانند در کنار رسانه ها نقش 

موثری را در بررسی این قوانین و ارایه راهکارهای لازم 

جهت بهبود شرایط موجود ایفا کنند. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: ارتقاء سطح آگاهی های 

عمومی و آشنایی اهالی رسانه با مباحث حقوقی ازجمله 

 اهدافی است که خانه مطبوعات استان می تواند 

با همکاری کانون های وکلای خراسان دنبال کنند. 

دکتر شیخ الاسلامی با تقدیر از شرایط به وجود آمده 

برای انعقاد تفاهم همکاری میان این دو نهاد صنفی 

تصریح کرد: همکاری به منظور انعکاس و اطلاع رسانی 

فعالیت های کانون وکلای خراسان ازجمله اهدافی 

است که خانه مطبوعات می تواند در این تفاهم نامه 

به کانون های وکلا کمک کند.

وی عنوان کرد: امیدواریم نمایندگان هر دو نهاد بتوانند 

هرچه سریع تر شرایط مناسبی را برای اجرایی شدن 

این تفاهم نامه فراهم کنند. 

مدیر خانه مطبوعات و رسانه های استان خراسان 

رضوی نیز در این نشست با تقدیر از عملکرد کانون های 

وکلای دادگستری تصریح کرد: امیدواریم با انعقاد این 

تفاهم نامه روزنامه نگاران و خبرنگارانی که در استان 

دچار مشکلات رسانه ای می شوند بتوانند از وکلای 

مجرب بهره مند شوند. 

دکتر علی پاکباز خسروشاهی ادامه داد: اهالی رسانه 

 جزو اقشار مظلوم جامعه هستند و بایستی تلاش کنیم 

تا حداقل شرایط بهتری ازلحاظ امنیت شغلی و حمایت های 

حقوقی برای آن ها فراهم شود.

وی تصریح کرد: برگزاری نشست های تخصصی حقوق 

رسانه و نشست های بررسی رویکردهای رسیدگی به 

 پرونده های اهالی رسانه استان با حضور قضات، وکلا

 و بزرگان رسانه استان ازجمله اهدافی است که با انعقاد 

این تفاهم نامه دنبال می شود. 

لازم به ذکر است در پایان این نشست نیز تفاهم نامه 

همکاری کانون وکلای دادگستری استان و خانه 

مطبوعات خراسان رضوی منعقد شد.

  نیم نگاه

 مدیریت ارتباط با مشتری
سید معین امامی میبدی     

 )Customer Relationship Management( مخفف عبارت CRM

و به معنای مدیریت ارتباط با مشتری است . 

امروزه سازمان های دولتي و خصوصی در تلاش اند با تکیه بر 

فن آوری های جديد اطلاعاتي ، سازمان را به گونه ای تغییر 

دهند كه رسالت پاسخگويي به مردم را در كمترين زمان   با 

 CRMبهترين كيفيت و كمترين هزينه به انجام رسانند و

 CRM .بهترين راه ممكن براي رسيدن به اين مقصود است

روابط و ارتباطات درون و برون سازمانی را به صورت شفاف 

 تعريف می نماید و مزاياي بسياري چون ارایه اطلاعات 

و خدمات به صورت پيوسته و 24 ساعته ،كاهش هزینه ها، 

افزايش بازده و بهره وری را براي سازمان ها به ارمغان می آورد. 

در مديريت ارتباط با مشتريان فلسفه عملياتي کسب وکار 

براي جذب و نگهداري مشتري، افزايش ارزش مشتري 

وفادار نگه داشتن مشتري و نگه داشتن آن ها و پیاده سازی 

استراتژی های مشتري محور می باشد.  CRM به بهبود روابط 

با مشتريان، تمركز بر تصوير جامع چگونگي يكپارچگي ارزش 

مشتري ، نیازمندی ها، استثناء ها و رفتارها از طريق تحليل 

داده ها در تعامل با مشتري می پردازد. سازمان ها با استفاده 

از CRM می توانند چرخه فروش را کوتاه تر و وفاداري مشتري 

به ايجاد روابط نزدیک تر و درآمد را افزايش دهند. بنابراين 

يك سيستم مديريت روابط با مشتري مي تواند كمك كند تا 

مشتريان موجود حفظ شوند و مشتريان جديدي جذب شوند. 

CRM به عنوان نظام اطلاعاتی یکپارچه ای است که برای 

انجام برنامه ریزی، زمان بندی و کنترل فعالیت های قبل و بعد 

از فروش مورداستفاده قرار می گیرد. هدفش توانمند کردن 

کسب وکارها جهت ایجاد یک تعامل با مشتری  با استفاده 

مناسب و بهنگام از ابزارهای متعدد ارتباطی است. این 

ابزارها در CRM شامل وب سایت، ایمیل، تلفن، شبکه های 

اجتماعی، نرم افزار و … است.

هر سازمان یا کسب وکاری برای رشد و بقا نیاز به حفظ ، افزایش 

و جلب رضایت مشتریان خود دارد .تشکیل واحد مدیریت 

ارتباط با مشتری )CRM( یکی از الزامات کسب وکارها 

می باشد . در این واحد می بایست با انتخاب افراد آموزش دیده 

و شایسته برای ارتباط با مشتریان اقدام نمود ، این افراد باید 

مهارت های لازم جهت ارتباط با انواع  مشتریان را داشته باشند . 

برخی  از اقدامات مهم در این واحد عبارت اند از : 

1. ثبت مشخصات و خریدهای مشتریان جهت ارتباط و حفظ 

آن ها . ) داشتن یک سیستم جامع از اطلاعات مشتریان(

2. ارتباط با مشتریان بعد از فروش محصول و یا ارایه خدمات 

و کسب اطمینان از رضایتمندی آن ها .  

3. ارزیابی میزان رضایتمندی آن ها .

4. در صورت وجود نارضایتی مشتریان با پیگیری و بررسی 

علل و عواملی که موجب نارضایتی مشتریان گردیده شناسایی 

گردیده و نسب به رفع و اقدام برای جلب رضایت و حفظ 

مشتری صورت گیرد .

پیشنهاد می شود :  برای انجام اقدام فوق می بایست از 

افرادی که دارای مهارت در سخنوری ، فن بیان ، زبان بدن 

، نظم و انضباط و فعال هستند انتخاب کنید . سپس واحد 

مدیریت ارتباط با مشتریان را راه اندازی کنید و امکانات 

لازم برای اقدامات اجرایی و سیستماتیک را تهیه کنید 

و به صورت منظم و مستمر با بررسی گزارشات ، وضعیت 

مشتریان خود را از ارایه محصول یا خدمات ارزیابی کنید و 

قسمت هایی که در آن کم و کاستی دارد و موجب نارضایتی 

مشتری گردیده است را رفع کنید و با بررسی نظرسنجی و 

پیشنهادات مشتریان راضی و کسب سلایق آن ها نسبت به 

رشد و پیشرفت مجموعه خود اقدام کنید . 

مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 

حمایت از مطبوعات و رسانه ها در 2 

محور که ساختاری و اصول حرفه ای 

را رعایت می کنند از سال آینده 

بیشتر موردتوجه خواهد بود طوری 

که حمایت از رسانه های محتوا محور 

و حرفه ای راهبرد وزارتخانه است.

ایمان شمسایی در آیین پایانی 

ششمین دوره جشنواره مطبوعات  

خبرگزاری ها و پایگاه های خبری 

شمال غرب کشور در تبریز سطح 

کمی و کیفی رسانه های شمال غرب 

را خوب توصیف کرد و افزود: سطح 

کمی و کیفی رسانه های استان 

آذربایجان شرقی خوب است، حجم 

 خوبی ازنظر کمیت رسانه داریم

 و ازنظر کیفی هم قابل قبول هستند.

وی همچنین نبود نظام واحد صنفی 

روزنامه نگاری را ایراد بزرگ این صنف 

دانست و گفت: تعدد انجمن های 

یکپارچگی عدم  موجب   صنفی 

 در این حوزه شده است.

مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های 

داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

بابیان اینکه حرفه خبرنگاری حرفه ای 

است که هرکس با هر سطح از تحصیلات 

و کار در رسانه خبرنگار محسوب 

می شود، خاطرنشان کرد: ما باید 

با کیفی سازی و وجود انجمن های 

صنفی رسانه های رسمی را حمایت 

کنیم.شمسایی تمرکز بر حمایت 

از رسانه ها را ازجمله برنامه های 

اولویت دار سال آینده این وزارتخانه 

 برشمرد و گفت: تلاش می کنیم بیشتر 

در کیفیت رسانه ها تمرکز کنیم .

وی توجه به استان ها و سپردن 

بسیاری از امور نظارتی به ادارات 

کل استان ها را از دیگرهای برنامه های 

سال آینده این وزارتخانه ها اعلام کرد 

و افزود: ما از هرگونه جشنواره و رقابت 

استقبال می کنیم چون که نفس 

رقابت موجب ارتقاء کیفی مطبوعات 

و رسانه ها می شود.شمسایی برگزاری 

جشنواره های مطبوعاتی بین چند 

استان ازجمله استان های شمال 

غرب را رویداد بسیار مبارکی دانست 

و اظهار کرد: این اقدام نیز موجب 

رقابت بین استان ها شده و بر کیفیت 

عرصه رسانه ای تاثیر مضاعفی دارد.

 شمسایی راهبرد اصلی وزارتخانه را بیان کرد

حمایت از رسانه های محتوا محور و حرفه ای

سیده بهجت موسوی مقدم
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بهار موعود
جواد ظفر امیلی

بازهم در آستانه سال جدید و تحول طبیعت قرارگرفته و  موسم 

روییدن  گل و نغمه خوانی بلبل فراخواهد رسید سالی دگرگون 

که نو شدن را تداعی می نماید.     

 بهاری دیگر ، که علی رغم تکراری بودنش در ایام حیات همیشه  

ذوق بخش و شورانگیز است .این بار حلول سال  در نیمه شب 

قرارگرفته و چشمانمان تاریکی  را نظاره گر است .هنوز بوی بهار به 

مشام نمی رسد و هنوز روشنایی روز در چنبره غوغاهای همیشگی 

قرار نگرفته است  چه بجا و زیبنده خواهد بود اگر در لحظات آغازین 

سال ، فطرت الهی را از خودمان تحویل بگیریم  بیاندیشیم اینک 

چگونه  شخصی هستیم و چطور شخصیتی  می اندیشیم و چه سان 

زندگی می کنیم آیا  نشاط ایمان، انگیزه خدمت ، انرژی محبت  و 

قدرت آرامش در ما حلول کرده است ؟ آیا با سال های پیش تفاوت 

محسوسی داشته ایم و اساسا چه فرقی کرده ایم ؟ اگر اندیشه 

و پندارمان همچون سال های قبل است باید کاری کنیم که از 

جمود ذهنی خارج شویم و تحولی و تغییر وجهشی را اراده کنیم 

تا وجود از خمودگی رهایی یابد ، بهار را در لایه های عمیق ضمیر 

و اندرون گم شده  تجربه کنیم و در بهار 1402 خاطره ای بزرگ را 

رقم بزنیم و با خانه تکانی دل وجودمان را بهاری سازیم باور کنیم 

که بهاری ارزشمند و روح نواز در سراپرده درونمان منتظر ظهور 

است تا  جوانه زده  و شکوفا شود وایمان بیاوریم  که درون آدمیزاد 

عالم کبیر و دنیای بیرون عالم صغیر می باشد  .

ونَ »21«   وَ فِ الْرَضِْ آياتٌ لِلْمُوقِنِيَن »20« وَ فِ أنَفُْسِكُمْ أَ فَلا تُبْصِرُ

آیات 20 و 21 سوره ذاریات 

 با خیزشی بلند خود را برای نوگشتن و رویش و تحول مهیا کنیم  

چه نیکوست با غبارزدایی و زدودن آلودگی ها و زنگارهای وجودمان 

به باغبانی خویش همت گماریم هرجایی از ذهن و قلبمان که 

علف های  هرز کینه و انتقام  و نفرت روییده است از بیخ و بن برکنیم 

و به جای آن گل های عشق و محبت و دوستی بکاریم .بدبینی ها 

را از وجودمان زدوده و قضاوت ها را حتی الامکان متوقف و به عالم 

مشاهدات و مکاشفات روی آوریم .حرص  و طمع را دشمن خویش 

دانسته و به  انفاق و بخشش و دهش روی آوریم و با خود تکرار کنیم 

که روزهای تکراری پیشین عاقبت اش پوچی  ،بیهودگی و بطالت  

است و مغایر باهدف خلقت و آفرینش  و خلاف  فطرت انسانی   است 

.بایستی کاری کنیم که هرروزمان بهتر از دیروز باشد و فردایمان 

باشکوه تر از امروز .

همیشه باورها را  با  تدبر ، تفکر، تحقیق و مطالعه پاکسازی و به روزرسانی 

کنیم  در آراء و عقاید اهل حکمت و معرفت که ما را به سرچشمه های 

شیرین حقیقت نزدیک تر می سازد تفحص و مداقه داشته باشیم 

داوری چشم و گوش را باور نکنیم و به زبان اجازه آزادی زیان ندهیم 

از مراقبه و تقوی غفلت نورزیم  بگذاریم که احساس هوایی بخورد و 

حکم آزادی عقل را از زندان تن و هوس صادر نماییم    باورهایمان را 

جدی بگیریم و آن ها را در معرض نقد و بررسی و چالش قرار دهیم 

تا به استحکام و قوام لازم  رسیده و به مدد عقلانیت ، مکاشفه ، الهام 

و اشراق  تنومند شود از آموختن دمی غافل نشویم .از همه کس و 

همه اتفاقات و تمامی جریانات درس بگیریم  وزندگی را به مثابه 

مدرسه ای بدانیم که در آن خالق هستی بخش  به عنوان رب و مربی 

حضور دارد اجازه ندهیم ظلمات در اندیشه مان راهی داشته باشد 

و نگذاریم  در انتهای زندگی با افسوس و حسرت مواجه شویم تا 

با دست خالی و ذهن   تاریک دنیا را ترک  کنیم درحالی که هیچ 

 بهاری  قادر به خرمی ورویش  ما نخواهد بود. پس قبل از آنکه فرصت 

را از دست بدهیم و به بهار طبیعت برسیم بیندیشیم که چگونه بهار 

را در دل وجانمان جاری سازیم و در این عصر و زمانه ای که بوی 

انسانیت و معنویت کمتر به مشام می رسد و تکنولوژی و فناوری 

 فریبنده ،  قدرتش را به سیاست تفویض کرده تا چنبره استعمار

 و استحمار ، هرروز وسیع تر و گسترده تر و سلطه اهریمنان بر جان 

و فرهنگ و آرمان تمدن های بشری و ادیان الهی بیشتر گردد آماده 

شویم هریک باغچه ای الهی در ذهن و قلبمان داشته باشیم و به 

انتظار بهار موعود لحظه ها  را آب پاشی و باورهایمان را آبیاری کنیم تا 

خداوند آفریننده بهار و خالق فصول ، دل وجانمان را گلستان کند .

نگاهی تحلیلی به اسکار ۲۰۲۳ 

قابل پیش بینی به جز الاغ

  یادداشت

اسکار امسال، یکی از قابل پیش بینی ترین 

ادوار این رویداد به حساب می آید. دوره ای 

که حتی آکادمی نیز روند تقسیم جوایز را 

کنار گذاشت تا پس از انتقادهای بسیاری 

که به سیاست های کلی این رویداد در 

سال های اخیر شده بود، حالا شاهد یکی 

از کیفی ترین انتخاب های ممکن باشیم.

در بخش بهترین بازیگر نقش مکمل 

مرد انتخاب که هوی کوآن برای همه چیز  

همه جا، به یک باره تقریبا مسجل بود و 

تقریبا تمامی نظرسنجی ها نیز حاکی از 

افتخارآفرینی این بازیگر بود تا این هنرمند 

بتواند نام خود را به عنوان نخستین بازیگر 

ویتنامی تبار برنده جایزه اسکار، ثبت کند. 

اما در بخش بهترین بازیگر نقش مکمل 

زن، اگرچه شانس کری کاندون و جیمی 

لی کرتیس به یک اندازه بود اما این انتظار 

وجود داشت که داوران آکادمی، ظرایف 

بازی کری کاندن را در یک نقش خاص، 

مورد واکاوی بیشتری قرار دهند اما این 

اتفاق رخ نداد تا جایزه این شاخه به بازیگر 

فیلم همه چیز، همه جا، به یک باره برسد.

غافلگیری اما در بخش بهترین بازیگر نقش 

اول مرد خود را نشان داد. نگاه خلاقانه، 

بازی درون گرا و زیرپوستی  منعطف، 

برندن فریزر در یک نقش عجیب، برای 

هر مخاطبی، غیرمنتظره بود. نقشی که 

کنش مندی چندانی ندارد اما به شدت 

تابع هیجانات درونی و زبان بدن است 

که فریزر به خوبی در نهنگ، از پس آن 

برآمده است. اما بااین حال، فریزر رقیب 

قدرتمندی به نام آستین باتلر را داشت که 

در نقش الویس پریسلی  حسابی خوش 

درخشیده بود و تقریبا تمامی گمانه زنی های 

رسانه های معتبر سینمایی جهان، حول 

جایزه گرفتن این بازیگر، مطرح بود. در 

این بخش، اگرچه تاحدودی غافلگیری 

صورت گرفت اما قطعا فریزر، شایستگی 

دریافت این جایزه را داشت.

میشل یئو هم تاریخ سازی کرد و به نخستین 

زن آسیایی تبدیل شد که اسکار بهترین 

بازیگر نقش اصلی زن را از آن خود می کند. 

این جایزه وقتی برای یئو، شیرین تر می شود 

که رقیب سرسختی چون کیت بلانشت 

را برای یک بازی خیره کننده کنار زد و 

به این جایزه رسید.

همه چیز، همه جا، به یک باره در کنار 

تمام رکوردهایی که به نام خود ثبت 

کرد، موفق شد تا 3 جایزه از 4 جایزه 

تا  کند  تصاحب  را  بازیگری   بخش 

 در این زمینه نیز یک رکورد کم سابقه

 در تاریخ اسکار را به ثبت برساند.

رکوردشکنی بازیگران آسیایی
مسجل ترین جایزه اسکار امسال شامل 

بهترین انیمیشن بلند و بهترین فیلم 

غیرانگلیسی زبان بود که بدون هیچ تردیدی 

به پینوکیو و در جبهه غرب خبری نیست 

اعطا شد.

بخش ناراحت کننده اسکار امسال اما 

ناکامی مارتین مک دونا است. چهره ای که 

در این دوره، با یکی از بهترین ساخته های 

کارنامه اش یعنی بنشی های اینیشرین در 

اسکار حاضر بود و اگرچه همه می دانستند 

که این فیلم در رقابت با آثاری چون همه چیز  

همه جا، به یک باره، در بسیاری از شاخه ها 

شانسی برای افتخارآفرینی ندارد اما 

امیدواری ها لااقل برای تصاحب جایزه 

بهترین فیلمنامه اصلی توسط مک دونا 

بسیار زیاد بود. کارگردان معتبری که 

تاکنون چندین بار در این بخش نامزد 

شده است اما هیچ گاه نتوانست به این 

جایزه که استحقاقش را دارد، دست یابد.

حضور الاغ بنشی های اینیشرین - که یکی 

از شخصیت های این فیلم است - را روی 

صحنه اسکار، تنها ابتکار برگزارکنندگان 

اسکار برای جلب توجه مخاطبان می توان 

دانست.ناکامی مک دونا اما به همین جا 

ختم نمی شود چراکه فیلم او که با ۹ 

پراقبال جدول  نامزدی، دومین فیلم 

نامزدهای اسکار امسال بود اما حتی 

یک جایزه هم نگرفت تا با ناکامی تمام، 

اسکار نودوپنجم را ترک کند.

بنشی های اینشرین، تار و فبلمن ها در 

شرایطی هیچ جایزه ای از اسکار 2023 

نگرفتند که در فصل جوایز، حسابی 

درخشیدند و کمتر کسی تصور می کرد 

که این 3 فیلم درخور تحسین، با این 

میزان ناکامی، شب اسکار را دست خالی 

ترک کنند.

با آن که در این دوره اسکار، شاهد تقسیم جوایز 

و مصلحت اندیشی نبودیم اما باید بپذیریم 

که این دوره، یک سروگردن بالاتر از سال 

گذشته بود. منتقدان این سال های اسکار، 

برای این دوره که حاشیه چندانی هم در اجرا 

نداشت، شمشیر را از رو بستند و از هشتگ 

سیرک اسکار استفاده کرده اند. برخی از 

منتقدان اسکار نیز رکوردشکنی همه چیز، 

 همه جا  به یک باره را به باد استهزا گرفته اند 

و این نکته را مطرح کرده اند که وقتی 

هیچکاک، هاکس، فلینی، کوروساوا، 

لانگ، کوبریک و برگمان، هیچ اسکار 

کارگردانی دریافت نکرده اند، آن وقت چگونه 

کارگردانانی، با یک فیلم ضعیف موفق 

شدند علاوه بر اسکار کارگردانی  6 اسکار 

دیگر را دریافت کنند.

البته این مدل انتقادها، بیش از آن که 

انتخاب ها را نشانه گرفته باشد، ساحت 

اسکار و سیاست هایش طی دوره های 

اخیر را مدنظر قرار داده است وگرنه اسکار 

نودوپنجم، چه در سطح رقابتی و چه در 

شکل برگزاری، قطعا بالاتر از آن چیزی 

که تصور می شد، برگزار شد و این رویکرد، 

همان آب حیاتی بود که آکادمی، پس از 

چند سال ناکامی، به دنبال آن می گشت.

چهارمین شعبه از فروشگاه های انتشارات سوره مهر با 

حضور محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 

اسلامی، محمدمهدی دادمان رییس حوزه هنری و 

جمعی از نویسندگان و فعالان فرهنگی در مشهد 

مقدس امروز، پنجشنبه افتتاح می شود.

»فروشگاه سوره مهر کوهسنگی« که در مساحت 400 

مترمربع احداث شده، در بخش های متنوعی همچون 

فروش کتاب، هدایا، صنایع دستی، لوازم التحریر، 

کودک و نوجوان، بازی های فکری و گروهی خدمات 

ارایه می دهد.

کوهسنگی مشهد میزبان چهارمین فروشگاه سوره مهر می شود




